
het democratisch perspectief

ledereen is nodig voor de beste oplossing.

066 staat als sociaal-liberale partij voor
een toekomstgerichte samenleving waarin de 

I burgers mondig zijn en zelf keuzes kunnen 
makenj
een samenleving die duurzaam is en waarin 
een balans tussen ecologie en economie 
voorop staat

- een samenleving waarin zorg en onderwijs voor 
ledereen toegankelijk zijn en armoede geen 
kans krijgt

- een samenleving die solidair in de 
wereldgemeenschap staat.

Omdat de burger voorop staat, streeft D66 als 
radicaal-democratische partij naar een 
democratische rechtsstaat gebaseerd op open, 
rationele en toetsbare besluitvorming, een 
s anleving waarin machtsuitoefening 
gecontroleerd wordt.
066 is ongebonden, niet dogma’s maar 
argumenten tellen 066 daagt mensen uit om 
vanuit de eigen achtergrond actief vorm te geven 
aan de samenleving.
066 mvesteert in mensen. 066 durft daarvoor 
onorthodoxe en creatieve keuzes voor de toekomst 
te maken

hoofdbestuur D66 
oktober 1998

CONGRES 67 
21 november 1998 

de Goudse Schouwburg, Gouda

LET OP: GEWIJZIGDE AGENDA

CONGRESBOEK B



MEDEDELINGEN
INHOUDSOPGAVE CONGRESBOEK B

pag. 02 mededelingen pag 05 kandidaten besturen en commissies
pag. 03 agenda pag. 11 rapportage besluiten congres 66
pag 04 aanvulling congresboek A pag. 12 Actuele Politieke Moties

WIE ZIET U IN FUNCTIE?

congresvoorzitters
stemcommissie
notulencommissie
besluitvormingscie

land verkcie

Magda Berndsen, Anja Overhoff en Henk Schippers 
Henk Bleummk, Ingrid van Boxtel en Rudy Tuik 
Sander Band en Inge Hagens
Jim van Beusekom, Henri Bruggeman, Joke van Dlepen-Hoogerwerf, Arjan 
Hindriks, Roger Kerff, John Marapm, Raymond de Tempe, Maaike Tragter en 
Jan de Vuyst
Gerk Oberman, Gerard Beijen, Kees Bezemer, Liesbeth van Dinther, 
Wendelmoet Stocks, Mario van Tilburg, Lieke Warburg en Geraldine 
Wiechmann

UITRIJKAARTEN

Indien u uw auto op de parkeergelegenheid van de schouwburg hebt geparkeerd, dan kunt u bij de 
ledenbalie een uitnjkaart kopen a / 10,00
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CONGRES 67 AGENDA
N.B. alle tijden zijn bij benadering.

tijd agendapunt
10 00 opening door de partijvoorzitter

* mtroductie congresleiding
* benoeming notulen- en stemcommissie
* toelichting stemprocedures door stemcommissie
* toelichting verkiezingsprocedures door LVC
* procedures moties en orde door besluitvormingscommissie

10 05 PRESENTATIE KANDIDATEN BESTUREN EN COMMISSIES 
opening stembussen

RAPPORTAGE UITVOERING BESLUITEN CONGRESSEN
* uitvoenng besluiten congres 66

10.15 RESOLUTIE VITALE ECONOMIE

11 15 PRESENTATIE KANDIDATEN VERKIEZINGEN EERSTE KAMER

vindplaats stukken

congresboek A, pag 4 

congresboek B, pag 5

congresboek B, pag 11

DEM 98/05, pag 10 
congresboek A, pag 12

12 00 bedanken voormalig bewmdslieden

1215 pauze

12 45 sluitmg stembussen

12 45 PRESENTATIE KANDIDATEN VERKIEZINGEN EUROPEES PARLEMENT

13 30 FINANClEN
DEM 98/05, pag 5 

DEM 98/06, pag 5 

DEM 98/06, pag 11

congresboek A, pag 18 

DEM 98/05, pag 4 

DEM 98/05, pag 5

congresboek B, pag 12

15 45 uitslag verkiezingen besturen en commissies

15 50 toespraak Thom de Graaf

16 15 sluitmg

* wijziging contnbutieregeling 1999
* jaarrekenmg 1997
* begrotmg 1999

ORGANISATIE
* algemene orgamsatonsche moties
* ELDR-programma, voorstel mzake amendering
* instellmgsbesluit landehjke Programmacommissie

14 45 ^tpfespraak Tom Kok

15 05 ACTUELE POLITIEKE MOTIES

congres 67, congresboek B 3



AANVULLINGEN OP CONGRESBOEK A

Financier), advlezen Hoofdbestuur
De adviezen van het Hoofdbestuur bij de amendementen op de gewijzigde contnbutieregelmg 1999 zijn 
met geheel juist in congresboek A weergegeven. De adviezen zijn:

FIN ' AM 67.2001 HB : ontraden *
FIN . AM 67.2002 HB overnemen
FIN AM 67.2003 HB . overnemen
FIN : AM 67.2004 HB . overnemen
FIN ■ AM 67.2005 HB ' ontraden

* Amendement 67.2001 op de gewijzigde contnbutieregeling 1999 heeft tot gevolg dat de contributie- 
mkomsten van D66 met circa een half miljoen per jaar zullen dalen. Omdat D66 hierdoor sterk wordt 
benadeeld, acht het HB deze voorstellen niet acceptabel.

Organisatorische modes
Bij de organisatorische moties mgediend door leden onder de naam "Opschuddmg" is per abuis telkens 
dezelfde woordvoerder weergegeven Hieronder treft u de juiste woordvoerders.

nummer titel woordvoerder
AOM 67 3019 IDENTITEIT Radbout van Delft
AOM 67 3018 ONDERTITEL SOCIAAL-LIBERAAL Ageeth Telleman
AOM 67.3017 HUISKLEUR Andor Admiraal
AOM 67 3016 PARTIJVOORZITTER Stefame van Vliet
AOM 67.3015 HOOFDBESTUUR EN REGIO’S Ingrid v Engelshoven
AOM 67 3014 HOOFDBESTUUR EN TAKEN Atilla Arda
AOM 67 3013 CONGRES Lousewies van der Laan
AOM 67 3012 CONGRESVERSLAGLEGGINGEN

GEKOZEN VERTEGENWOORDIGERS
Lousewies van der Laan

AOM 67 3011 HB-VRAGENUURTJE Atilla Arda
AOM 67 3010 POLITIEKE INHOUD Dennis Hesselmg
AOM 67 3009 BASISDOCUMENT, VERKIEZINGS- 

PROGRAMMAEN STANDPUNTENBUNDEL
Sophie in't Veld

AOM 67 3008 PUBLICATIE CONGRESUITSPRAKEN Mark Giebels
AOM 67 3007 ADVIESRAAD Udo Kock
AOM 67 3006 LEDENRAADPLEGING Robert Jan Bron
AOM 67 3005 STEMADVIESCOMMISSIES Ingrid van Engelshoven
AOM 67 3004 KIESSYSTEEM INTERNE

VERKIEZINGEN
Dennis Hesselmg

AOM 67 3003 PARTI JREFERENDUM Herman Beun
AOM 67 3002 OPLEIDINGSCENTRUM Raymond van Doom
AOM 67.3001 STICHTING WETENSCHAPPELIJK

BUREAU
Udo Kock

AOM 67 3000 VISIEDAGEN Ageeth Telleman

Bij AM 67 3017 over de huiskleur heeft het Hoofdbestuur in congresboek A aangegeven deze 
organisatorische motie te ontraden, ten gunste van een eigen voorstel van het Hoofdbestuur Het 
Hoofdbestuur heeft alsnog besloten niet met een eigen voorstel te komen Het HB-advies blijft 
"ontraden"
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OVERZICHT KANDIDATEN BESTUREN EN
COMMISSIES

Hieronder treft u de kandidaten voor de functies van 
publiciteltscoordmator en tweede penningmeester in 
het Hoofdbestuur en voor voorzitter en lid van de 
programmacommissie De kandidaten voor de overige 
vacatures vmdt u in congresboek A op pag. 4

Een overzicht van vacatures en kandidaten: 
orgaan/functie vac. kand. pag.

hoofdbestuur, publiciteitscoord 1 
hoofdbestuur, tweede pennmgm 1 
programmacie, voorzitter 1
programmacie, lid 6

1 5
1 5
1 5
12 6

Hoofdbestuur, publiciteitscoordinator

01 FRUIANU, G
02 MARIO
03 30-03-67 te Den Haag
04 VLEERSTRAAT 76
05 2513 VJ S-GRAVENHAGE
06 070-3654948
07 xartes@gironet.nl
08 projectleider ICT-projecten
09
10 94 - 96 lid afdelmgsbestuur Den Haag

93 - 94 campagnemedewerker afdelmg Den 
Haag

11 91-93 voorzitter JD, afdelmg Den Haag
12 nee
13 nee
14 Van wortelschieten, tot bloei komen...

Hoofdbestuur, tweede penningmeester

01 VAN MELIS, S A P J
02 SUZANNE
03 11-03-68 teVeghel
04 PRINSEGRACHT41-H
05 2512 EW S-GRAVENHAGE
06 070-4020201
07 S.v.Melis@d66.nl
08 semor-beleidsmedewerker ministerie van VROM
09 96 - nu lid regiohoofdbestuur Zuid-Holland
10 95- 96 secretans politiek regiobestuur Zuid-Hol

land
94 - 96 lid Adviesraad
93 - 95 secretans orgamsatie regiobestuur Zuid- 

Holland
11 -

12 nee
13 nee
14 Na een paar maanden praktijkervaring als 2e pen

ningmeester ad interim stel ik me, met veel enthousi- 
asme en overtuiging, graag kandidaat Twee jaar 
draai ik nu mee in het Hoofdbestuur als reglohoofdbe- 
stuurshd Zuid-Holland en dat is me erg goed bevallen. 
De breedte en complexiteit van de onderwerpen waar 
je mee te maken krijgt, de hectiek maar ook de leuke 
sfeer maken het boeiend. Kortom, het smaakt dus 
naar meeri
Ik weet dat de komende tijd fihancieel niet gemakke- 
hjk zal zijn en dat er bovendien nog verschillende 
belangrijke verkiezmgen aankomen Met de nodige 
samenwerkmg en voldoende doorzettmgsvermogen 
moet het volgens mij mogelijk zijn om er een succes 
van te maken, Graag wil ik hieraan een flinke bijdrage 
leveren.

Bijdragen aan de identiteit van D66, met alleen 
door ad hoc acties, maar ook door een mtegraal 
en structureel beleid op het gebied van marketing 
Samenhangende elementen gerelateerd aan mar
keting bij elkaar brengen Experts mobihseren, 
vnjwilligers motiveren en optlmaal gebruik maken 
van al die mogehjkheden die marketing bmnen 
onze kaders aanreikt, zelfs bhjvend wars van po
pulisms Met doelstellmgen en effect op lange 
termijn, door te werken aan een fundament onder 
onze partij en haar gedachtengoed, met als doel: 
roots in de maatschappij! Van wortelschieten, tot 
bloei komen ..

Programmacommissie, voorzitter

01
02
03
04
05
06
07
08
09

10

11

SCHEFFER, M R 
MICHIEL
08-05-64 te Stockport, Verenigd Koninknjk
VALKENBURGERSTRAAT41
1011 MG AMSTERDAM
020-6388115
mrscheffer@wxs.nl
secretaris Fenecon (kledingondernemer)
97 - nu waarnemend voorzitter Programma

commissie
94 - 97 lid Programmacommissie
83 - 84 lid regiobestuur Utrecht
82 - 83 secretaris afdeling Belgi6
94 - 98 lid Commissie Internationale Economi-
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sche Betrekkmgen VNO-NCW 
92 - 96 lid Commissie Internationale Zaken 

MUB-NL
12 nee
13 nee
14 Waar haal je de motivatie vandaan om na vier jaar 

programmacommissie er nog vier jaar aan te willen 
gaan? Vooral de wil om het beter te doen en het 
gevoel het beter te kunnen, niet alleen maar in 
samenwerkmg met een ploeg van negen andere 
gekozenen en de gehele partij De ervarmg van de 
afgelopen vier jaar heeft mij ervan overtuigd dat 
we als partij beter kunnen en beter moeten wer- 
ken. Willen we overtuigen dan zullen we ons ex
cellent moeten orgamseren

We hebben in 1998 een terugslag gehad die ons 
motiveert om de gehele orgamsatie van de partij 
door te lopen, maar ook ons eigen programma 
weer onder handen te nemen Het is een proces 
van creatieve destructie waarm we zeer bedreven 
zijn, want bij ons heeft Lazarus het eeuwige leven 
Het veronderstelt wel dat we voor onszelf de man 
met de hamer zijn Elk uitgangspunt en elke uit- 
spraak toetsen op hardheid en geldigheid. Vorm 
geven aan de vermeuwing zonder onze kernwaar- 
den te verloochenen

Als voorzitter van de Programmacommissie heb ik 
niet de wijsheid in pacht, maar wel het vermogen 
om naar de partij te luisteren, het vermogen tot 
orgamseren, het vermogen om kenms en talent te 
bundelen en kansen voor D66 te formuleren In 
mijn dne jaar als lid en een jaar als intenmmana- 
ger van de Programmacommissie heb ik een ver- 
schil willen maken Mijn daden tot nu toe kunt u 
beter beoordelen, maar ze zijn maatgevend van 
hoe ik verder wil Als voorzitter van de Program
macommissie wil ik met overal mijn neus msteken, 
maar de leden en gelijkgestemden maximaal be- 
trekken bij de pohtieke wilsvormmg Het gaat daar- 
bij om een belangnjk D66 uitgangspunt alle stem- 
men tellen. In de programmavormmg komt dan ook 
het 4-D model van pas Een goed D66-programma 
combmeert Draagvlak en Deskundigheid, Durf en 
Degehjkheid Ik hoop die ruit in 2001 aan jullie te 
mogen aanbieden

Voordracht Hoofdbestuur

Het Hoofdbestuur heeft conform HR art 106 3 het 
recht om een voordracht te doen voor lid pro
grammacommissie Er zijn 6 vacatures en 12 kandida- 
ten Alle kandidaten zijn in pnncipe benoembaar Het 
Hoofdbestuur denkt met haar voordracht de ideale mix 
tussen leeftijd, deskundigheid en ervaring gevonden te 
hebben Het Hoofdbestuur draagt de volgende kandi
daten voor

- Gerard Bos
- Constantijn Dolmans
- Teus van Houwelmgen
- Ton Kolijn
- Michiel Ruis
- Rob de Wijk

Programmacommissie, lid

01 BOS, GMJ
02 GERARD
03 05-05-60 te Wageningen
04 HEELBLAADJESPAD4
05 2353 PA LEIDERDORP
06 071-5896466
07 -
08 internist - hematoloog
09 98 - nu secretary SWB-werkgroep volksgezond

heid
92 - nu lid SWB-werkgroep volksgezondheid

10 94 - 98 voorzitter afdeling Leiderdorp
89-91 hd/waarnemend voorzitter afdeling Maas

tricht
11 96 - nu vader van Veerle

94 - nu vader van Thymon
93 - nu vader van Yasper

12 nee
13 nee
14 Graag wil ik me kandidaat stellen voor de Program

macommissie Het hebben van een goed programma 
is juist voor D66 van groot belang om de richting van 
gewenst beleid aan onszelf en anderen duidelijk te 
maken Vanuit mijn beroepsachtergrond - arts - heb ik 
met de gezondheidszorg als beleidsterrein de meest 
directe affiniteit Omdat ik daarnaast actief ben op het 
terrem van wetenschappelijk onderzoek voel ik me 
ook verwant met het veld wetenschapsbeleid In de 
werkgroep volksgezondheid van het SWB is er de 
laatste jaren over diverse terreinen van de zorg vee^ 
nagedacht en ook gepubhceerd. Voorbeelden daarvan 
zijn. uitgangspunten voor een democratische gezond
heidszorg, alternatieve geneeswijzen, het stelsel van 
gezondheidszorg en zorg in Europees perspectief 
Van een aantal van deze punten mag verwacht wor- 
den dat ze in de komende jaren bij zullen dragen aan 
meuw beleid Naast het thema gezondheidszorg is het 
thema "duurzaamheid" voor mij van grote waarde. 
Hoewel onze partij dat al jaren tot haar aandachtspunt 
rekent kan aan de profilering daarvan mijns mziens 
nog wel een en ander verbeteren. Het lijkt me een 
goed streven om alle items van ons programma aan 
de effecten op een goed leefkhmaat op langere ter- 
mijn te toetsen. Tot slot speelt de Programmacommis
sie natuurlijk vooral ook een rol in het organiseren van 
een synthese van alle ideefin binnen de partij De 
afstemming van de menmgsvorming van al die actieve 
mensen lijkt me een niet eenvoudige maar boeiende 
taak.
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01 DOLMANS, C P I M
02 CONSTANTIJN
03 10-02-67 te Arnhem
04 CEDERLAAN15
05 2282 KB RIJSWUK
06 070-3193828
07 -
08 directie-assistent International Association of Dred

ging Companies
09 -
10 93 - 95 lid afdelmgsbestuur Rijswijk
11 91-94 bestuurslid/penningmeester M50

88 - 89 vice-voorzitter JOVD
12 nee
13 nee
14 Hoe zet je - soms complexe - vrijzinnig democrati- 

sche ideedn op papier?

Mijn studie is economisch-jundisch gencht ge- 
weest. Vanuit mijn vorige en huidige werk ben ik 
veel betrokken bij milieu-aspecten van economi- 
sche ontwikkelmg Milieu en economie hoeven 
elkaar niet altijd te bijten, maar waar dat wel het 
geval is moet een pohtieke partij duidelijke keuzes 
durven maken
Die meningsvormmg dient met plaats te vinden in 
een besloten clubje Een belangrijke taak van de 
programma commissie is het luisteren naar men- 
sen en meuwe, creatieve ideeen in, en buiten de 
partij
Ik denk dat ik daaraan een positieve bijdrage kan 
leveren

01 GIEBELS, M M T
02 MARK
03 14-06-71 te Boxtel
04 JUPITERSTRAAT 63
05 7521 JJ ENSCHEDE
06 053-4334263
07 -
08 promovendus (AIO) Faculteit Werktuigbouwkunde 

Umversiteit Twente
09 98 - nu secretans afdelmgsbestuur Enschede
10 97 - 98 lid campagnecommissie afdelmg En

schede
97 - 97 lid verkiezingscommissie afdelmg En

schede
11 96 - nu facultair vertegenwoordiger Twents

AIO Beraad
12 gemeenteraad (onverkiesbaar)
13 nee
14 D66 staat voor meer dan het compromis tussen 

socialisten en liberalen D66 vertegenwoordigt een 
volwaardige pohtieke stroming, die zich onder 
andere kenmerkt door de met-dogmatische wijze 
waarop vaak onconventionele oplossingen worden 
gezocht voor de complexe problemen van deze 
tijd

Voor mij zijn onder andere de volgende uitgangspun-
ten daarbij zeer belangrijk:
1. De gelijkwaardigheid van alle mdividuen en sa- 

menlevmgsvormen als noodzakelijke basis om 
tot een samenlevmg zonder discnminatie in de 
wetgevmg te komen Paternalisme is met meer 
van deze tijd. De moderne overheid respecteert 
de verscheidenheid en is waakzaam voor moge- 
lijk daardoor ontstane conflicten

2. Schijnbare tegenstellingen tussen o.a ’zelfont- 
plooimg en solidariteit,’ 'economie en milieu,' 
'sociale zekerheid en een dynamische economie,’ 
behoeven een mtegrale benadering waarbij op 
veel terrelnen een win-win situatie kan worden 
bereikt

3. Technologische vernieuwmg moet minder als een 
bedreigmg en meer als een uitdagmg worden 
benaderd.

4. Ook de multi-culturele samenleving, de opkomsl 
van internet en de (bijbehorende) mondialisering 
van de economie beschouw ik als positieve ont- 
wikkelingen en dus uitdagmgen van de moderne 
tijd.

01 VAN HOUWELINGEN, T
02 TEUS
03 27-02-55 te Giessendam
04 MOLENZICHT 101
05 3247 VB DIRKSLAND
06 0187-603090
07 -
08 process-operator
09 -
10 -

11 90 - nu raadslid
12 nee
13 nee
14 In de achterliggende jaren heb ik hard gewerkt. Naast 

mijn techmsche werk op een olie-raffmaderij studeer- 
de ik aan de umversiteit en was ik van 1994 tot 
1998 - als lid van een lokale partij - wethouder van 
een kleme gemeente en voorzitter van een middel- 
groot werkvoorzienmgsschap met grote organisaton- 
sche en fmancieie problemen. Deze problemen zijn 
onder mijn leiding goeddeels opgelost, en medio 1997 
ontving ik mijn rechtenbul, met speciahsatie bestuurs- 
recht Om een brede academische attitude te ontwik- 
kelen heb ik me tevens geonenteerd op bestuurs- 
kunde en sociologie; momenteel lees ik veel over 
filosofie en bedrijfskunde.

Geruime tijd was ik op Goeree Overflakkee het enige 
D66-lid, en op mijn herhaalde pogmgen om aanslui- 
ting te vinden bij omliggende afdelingen werd slechts 
lauw gereageerd. loch voel ik me thuis binnen D66, 
en wel omdat het gedachtengoed van de partij aan- 
sluit bij mijn eigen mzicht en overtuiging, maar ook 
omdat ik op symposia en bijeenkomsten van de partij 
slechts sympathieke mensen tref
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Geboren in het gezm van een agrarisch onderne- 
mer, werkzaam in een technische functie bij een 
mternationaal bedrijf, ervaren in het lokaal bestuur 
en academisch/jundisch gevormd, acht ik mezelf 
zeer breed ontwikkeld zonder op een specifiek 
beleidsterrein echt uitgesproken deskundlg te zijn 
Ik geloof daarbij sterk in evenwaardigheid van 
mensen ongeacht economische of sociale stratifi- 
catie moet ledereen serieus genomen worden en 
correct worden behandeld

rol; we moeten de deskundigheid bmnen de partij (van 
gewone leden tot ministers) benutten bij het opstellen 
van het programma Een soort intern open planpro- 
ces, maar met het oog naar buiten. Met behulp van 
workshops en de interne discussielljst op Internet.
Ik zie een programma voor me in een aantal lagen. 
een relatief korte tekst op hoofdlijnen, afzonderlijk 
leesbare uitwerkmgen met concrete voorstellen per 
beleidsterrein
Ik wil daar graag een intensieve bijdrage aan leveren.

Gezien het bovenstaande acht ik mezelf in staat 
om een zmvolle bijdrage te leveren aan het functi- 
oneren van de commissie.

01 JONKER, RJ
02 ROBERT-JAN
03 04-09-57 te Rockanje
04 SALZBURG 4
05 3524 KT UTRECHT
06 030-2896727
07 rjjonker@knoware.nl -
08 semor-adviseur infrastructuur, ruimtelijke ordening 

en milieu
09 -
10 95 - 98 voorzitter afdelmg Utrecht

93 - 96 voorzitter overleg BRU-fracties
90 - 93 gemeenteraadshd Utrecht

11 97 - 98 lid kunstwerkgroep Lunetten
95 - 97 lid oudercommissie kmderdagverblijf

Lunetten
12 nee
13 nee
14 Ongeveer 10 jaar ben ik lid van en actief bmnen 

D66 Begonnen bmnen landelijke SWB-werkgroe- 
pen Energie en Milieu (later omgezet m de kern- 
groep duurzame ontwikkelmg) ben ik na emge tijd 
m de lokale Utrechtse politiek beland Program- 
macommissie, lijst, gemeenteraadshd, en anderhalf 
jaar fractievoorzitter, totdat onze wethouders door 
een collegecrisis terug kwamen m de fractie, een 
jaar later vanwege thuis- en werkomstandigheden 
de raad voortijdig verlaten, maar de politiek met, 
twee jaar later afdelmgsvoorzitter geworden, en m 
die periode, (met weer intensieve betrokkenheid bij 
het tot stand komen van het verkiezmgsprogram- 
ma) wel afgemaakt
Na 8 jaar lokaal accent heb ik zm om binnen D66 
weer op landehjk niveau klussen te doen De Pro- 
grammacommissie spreekt me aan vanwege de 
focus op de toekomst en de noodzakelijke genera- 
hstische mslag. Naast de onderwerpen waarmee ik 
m mijn werk dagelijks te maken heb (verkeer & 
vervoer, milieu, ruimtelijke ordening) heb ik vanuit 
mijn gemeentelijke politieke achtergrond ervarmg 
met/affiniteit tot sociale zaken en welzijnsbeleid, en 
bestuurhjke orgamsatie en vernieuwmg.
Naast de mhoudelijke rol heeft de Programmacom- 
missie natuurlijk ook een belangnjke procesmatige

01 KOLIJN, T F
02 TON
03 08-03-54 te Amsterdam
04 BRUGGENSINGELZUID 6
05 3823 BK AMERSFOORT
06 033-4553689
07 -
08 beleidsmedewerker Rijksluchtvaartdienst
09 95 - nu lid regiobestuur Utrecht

95 - nu lid SWB-werkgroep ruimtelijke ordening 
en volkshuisvesting

10 97- 98 voorzitter regiobestuur Utrecht
90 - 94 gemeenteraadshd Amstelveen
88 - 90 secretans afdeling Amstelveen

11 73 - nu bestuurshd van diverse maatschappelijke
orgamsaties

12 provmciale staten Utrecht en gemeenteraad Amers- 
foort

13 nee
14 Visie moet!

Hoewel ideologie en dogma in onze partij als lelijke 
woorden gelden, mag het met zo zijn dat het zoge- 
noemde pragmatisme als alleenzaligmakend wordt 
gezien (hoezo niet dogmatisch?). Ik vmd dat er in 
ieder geval een gedachtenkader moet zijn, van waar- 
uit de D66-bestuurders hun werk in de verschillende 
vertegenwoordigende organen kunnen doen. Zo’n ( 
gedachtenkader kan worden gevormd door een duide- 
hjke visie op de toekomst naar wat voor een samen- 
levmg wil D66 over een x aantal jaren? Die visie dient 
het resultaat te zijn van een logisch denkproces over 
bijvoorbeeld het milieu, wat moeten we en willen we 
laten en doen voor een gezond leefmilieu. Of bijvoor
beeld over de ruimtelijke ordening' waar en hoe willen 
we wonen; wat is de functie van de steden. Ander 
voorbeeld, de economie welke bedrijfssectoren zijn 
kansrijk en waarm willen we mvesteren. Nog een 
voorbeeld, het buitenlands beleid' wat houdt voor ons 
het Europees ideaal m en hoeveel willen we van 
Nederlandse soeveremiteit inleveren. Dergelijke denk- 
processen kunnen worden samengebracht en onder- . 
ling afgestemd tot een geheel, dat dan de partijvisie 
vormt Uiteraard kan hier tegenin worden gebracht dat 
een partijprogramma precies zo tot stand komt Toch 
denk ik dat een partijvisie verder gaat dan dat. Een 
partijvisie dient langer stand te houden dan een partij
programma, dat in de praktijk een verkiezmgspro-
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gramma voor de eerstkomende bestuurspenode is 
Een partijvisie geeft het wezen van het bestaan 
van de partij weer, het wezen van het bestaan van 
D66 Wat is D66, wat wil D66, waarom is D66 
nodig om Nederland te besturen, wat biedt D66 
meer dan andere partijen? Een antwoord is moge- 
hjk, zonder in ideologie of dogma te vervallen, 
maar wel door een visie te geven. Ik wil daaraan 
echt actief mijn bijdrage leveren als lid van de 
Programmacommissie Visie moet!

01 MAKS, FA
02 FRANS
03 26-07-41 te Etterbeek-Brussel
04 SCHEPENSTRAAT76D
05 3039 NM ROTTERDAM
06 010-4666711
07 -
08 rustend ondernemer
09 98 - nu voorzitter afdelmg Rotterdam
10 94 - 98 vice-voorzitter afdeling Rotterdam

94- 94 - lid programmacommissie gemeente-
raadsverkiezmgen

11 98 - nu lid bestuur Werkgelegenheid in Noord
94 - nu lid bestuur banenpool Rotterdam
94 - nu lid bestuur Anti-discrimmatiebureau

RADAR
12 nee
13 nee
14 Begroten doe je het hele jaar door Dat heb ik mijn 

medewerkers altijd voorgehouden en dat heeft 
zowel bij gunstig als bij ongunstig economisch 
weer zijn vruchten afgeworpen.

Zo is het volgens mij ook met een verkiezingspro- 
gramma Wie pas tegen de tijd van verkiezmgen in 
het geweer treedt, laat kansen liggen Wie na de 
verkiezmgen het programme verwaarloost staat 
vier jaar later met een mond vol tanden Wie de 
kans knjgt het programma uit te voeren en onvol- 
doende heeft nagedacht over de praktische mvul- 
Img daarvan, verliest tijd en politiek krediet

Een goed programma haakt niet alleen in op de 
actuahteit maar schenkt ook ruim aandacht aan de 
ontwikkelmgen onder de oppervlakte Met mijn 
ervanng in het bedrijfsleven en bij de overheid, 
word ik nog steeds gevraagd door orgamsaties bij 
hun beleidsontwikkeling Mede hierdoor sta ik dicht 
bij economische en sociale ontwikkelingen die 
onze maatschappij doen veranderen Tegelijkertijd 
ben ik mij daarbij scherp bewust hoeveel zaken 
eigenlijk hetzelfde blijven, maar wel onderhoud 
behoeven

In Rotterdam heb ik als lid van de programmacom
missie voor de gemeenteraadsverkiezmgen van 
1994 en vier jaar als gemeenteraadslid tot apnl 
1998 ervaren hoe belangnjk het voor mij is deze

uitgangspunten constant bewust te blijven Een ver- 
kiezmgsprogramma is met een bedenksel van een 
programmacommissie. Het ven/voordt wat leeft in de 
partij 6n in de maatschappij De wervende kracht 
schuilt met in de beloftes die het doet, maar in het 
heldere beeld dat het de kiezer behoort te geven waar 
D66, de leden en de gekozen vertegenwoordigers 
voor staan Als gemeenteraadslid was ik gewend mijn 
informatie zelf te halen bij de mensen en organisaties 
waar het om ging en bij hen mijn ideeen te toetsen. 
Tegelijkertijd heb ik gezorgd dat zij mij ook wisten te 
vinden. Als lid van de programmacommissie venwacht 
ik op dezelfde wijze mijn werk te kunnen doen.

01 VANNETTEN, RM
02 ROELOF
03 11-10-65 teWest-Terschelling
04 JWIERLAAN84
05 3734 XE DEN DOLDER
06 030-2286484
07 roelof.van.netten@tip,nl
08 assistent secretaris-directeur Bestuur Regio Utrecht
09 94 - nu voorzitter afdeling Zeist
10 92 - 96 lid en plv. lid adviesraad

90 - 94 gemeenteraadslid Zeist
87 - 90 secretans afdeling Zeist

11 96- 97 lid Zeister besturenoverleg (t b.v. fusie
Zeister welzijnsmstellingen)
lid dagelijks bestuur Hartmans studie-
kring (VNG)

94 - 97 secretans Stichtmg Opbouwwerk Zeist
12 gemeenteraad Zeist
13 nee
14 Sprankelend, creatief en met oog voor politieke reah- 

teit
Zo zou ik mijn mbreng bmnen en buiten D66-geledin- 
gen willen samenvatten.

Als lid van de Programmacommissie breng ik naast 
praktische en organisatonsche vaardigheden een 
typische D66-visie in.
Met de beleidsvelden: bestuurlijke organisatie van 
Nederland en een (duurzame) ordening van Neder
land heb ik een meer dan gemiddelde affimteit.

Dat mijn organisatonsche vaardigheden in de Pro
grammacommissie kunnen worden aangewend voor 
een gestructureerde dialoog tussen programmacom
missie en de D66-leden spreekt voor zich.

01 RIENHART, E H W
02 EMIRTO
03 28-09-72
04 DR DE VISSERSTRAAT24-B
05 3038 TT ROTTERDAM
06 010-2650780
07 -
08 afstuderend student bouwkunde/architectuur en volks-
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huisvesting
09 98 - nu fractievoorzitter deelgemeente Rotter

dam Noord
10 97 - 98 lid campagneteam Rotterdam

95 - 97 voorzitter werkgroep complete stad 
93 - 98 redactielid "Tegenstroom" (afdelmgs- 

blad Rotterdam)
11 -

12 nee
13 nee
14 Op dit moment (augustus 1998) ben ik 25 jaar oud 

en afstuderend aan de TU Delft faculteit der Bouw- 
kunde in de nchtmgen Architectuur en Volkshuis- 
vesting Ik begon met Architectuur maar hier miste 
ik een maatschappij-politieke link waardoor ik 
besloot ook Volkshuisvestmg te gaan studeren Op 
dat moment werd ik, 22 jaar oud, lid van D66.
Snel nadat ik lid werd van D66, werd ik actief in de 
partij. Ik werd lid van de werkgroep ’de complete 
stad’ (een werkgroep die zich bezighield met zowat 
alle aspecten van het fenomeen stad) en al snel 
werd ik hiervan voorzitter. In die tijd werd ik ook 
redactielid van Tegenstroom’, het mformatieblad 
van de afdelmg Rotterdam. Hieraan leverde ik 
bijdragen in de vorm van columns over uiteenlo- 
pende onderwerpen of artikelen die vaak te maken 
hadden met architectuur, volkshuisvestmg, stede- 
bouw en ruimtehjke ordenmg
Voor de afgelopen verkiezmgen werd ik gevraagd 
deel te nemen aan de campagnecie van de afde- 
ling Rotterdam Deze uitdaging nam ik aan 
Ik stelde me toen ook kandidaat voor de verkiezm- 
gen van de nteuwe raad voor de deelafdelmg Rot
terdam Noord Wat later werd ik tevens lid van de 
programmacie. van de deelafdelmg Rotterdam 
Noord, waarvan ik uitemdelijk ’emdredacteur’ werd 
Inmiddels was ik tot lijsttrekker gekozen voor de 
deelafdelmg Rotterdam Noord Op dit moment ben 
ik daar fractievoorzitter

Hoewel mijn mspannmgen tot nu toe op afdelmgs- 
en deelafdelmgsniveau hebben gelegen, geloof ik 
dat ik een positieve bijdrage kan leveren aan de 
totstandkommg van het meuwe verkiezmgspro- 
gramma Een gemeenteiijk verkiezmgsprogramma 
is natuurhjk anders dan een nationaal verkiezmgs
programma door een verschil m bevoegdheden 
tussen de gemeentelijke en nationale overheid 
Maar het schnjven, het overdragen van politieke 
ambities en doelstellmgen m de vorm van tekst, 
blijft natuurhjk gehjk

01 RUIS, M
02 MICHIEL
03 30-11-68 te Geldrop
04 KRAYENHOFFSTRAAT15
05 1018 RG AMSTERDAM
06 020-4282902
07 -

08 werkgroepsecretans Commissie voor de Milieu Effect 
Rapportage

09 98 - nu SWB-clustercobrdmator Ruimte
97 - nu lid redactie "Voor de Draad"
92 - nu voorzitter SWB-kerngroep duurzame 

ontwikkeling
10 90 - 95 lid bestuur afdelmg Leiden

89 - 94 verschillende functies bij de Jonge De- 
mocraten, waaronder vice-voorzitter poli- 
tiek landelijk bestuur

11 96 - nu lid Nationale Commissie van de NCDO
(Nationale Commissie voor Internationale 
Samenwerking en Duurzame Ontwikke
ling)

98 - nu lid schnjfactienetwerk Amnesty Internatio
nal

12 Tweede Kamer (plaats 30)
13 nee
14 Bij de verkiezingsprogramma’s 94-98 en 98-02 ben ik 

actief betrokken geweest. Aan de hand van comme' 
taar op concept-teksten, moties en amendementen 
heb ik geprobeerd bij te dragen aan de totstandko- 
ming van een verkiezingsprogramma dat mijns inziens 
zowel idealistisch als concreet moet zijn. Idealistisch 
omdat de idealen van D66 herkenbaar moeten zijn. 
Compromissen horen pas m het regeerakkoord te 
worden gemaakt. Het verkiezingsprogramma moet 
ook concreet zijn, zodat kiezers en leden weten wat 
de idealen m de praktijk betekenen en waarop onze 
landehjke vertegenwoordigers kunnen worden afgere- 
kend Als lid (voorzitter) van de kerngroep duurzame 
ontwikkeling heb ik er m het bijzonder naar gestreefd 
om milieu met m een apart hoofdstuk onder te bren- 
gen, maar te mtegreren met de andere thema’s. Dan 
pas is duidehjk wat het ideaal van de duurzame sa- 
menleving concreet betekent. Mocht ik m de Program- 
maCommissie worden gekozen dan zou ik bij voor- 
keur een bijdrage willen leveren aan de onderwerpen 
verkeer en vervoer, ruimtehjke ordenmg, landbouw, 
economie, milieu en energie Door mijn contacten n( 
de verschillende werkgroepen van het SWB denk ik 
goed gebruik te kunnen maken van de inbreng van 
andere deskundigen binnen de partij, zodat het ver
kiezmgsprogramma zo breed mogelijk zal worden 
gedragen.

01 TUIK, R
02 RUDY
03 21-06-63 te Hengelo (O)
04 HENDRIKLAAN3
05 6165 CL GELEEN
06 046-4740154
07 -
08 researchmedewerker m industnele onderneming
09 98 - nu secretans afdeling Geleen
10 94- 98 hd gemeenteraad Geleen

92 - 98 lid Adviesraad
89 - 94 voorzitter afdeling Geleen

11 90 - nu hd actiegroep Amnesty International
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12 nee
13 provmciale staten Limburg
14 Graag wens ik mij in de komende jaren in te zetten 

in de programmacommissie. Het lijkt mij leuk om te 
trachten bmnen en buiten de partij meningen te 
absorberen, te combineren en uitemdeiijk te ver- 
werken in een volgend programma. Het lijkt mij 
spannend om daarbij te zoeken naar meuwe idee- 
en Ik meen dat dat aansiuit bij mijn dagelijks 
werk

Uiteraard breng ik ’techmek’ mee in de commissie 
en zal ik die bijvoorbeeld in de milieuhoek goed 
kunnen gebruiken Maar als ik alleen technisch 
gemteresseerd was, was ik geen lid van een poli- 
tieke partij Alle maatschappelijke aspecten waar 
de politiek mee te maken krijgt (en waar ik ook in 
de raad mee te maken heb gehad) zijn mteres- 
sant. Ik brand van nieuwsgiengheid wat er nu in 
het verschiet ligt

Wat ik mede hoop tot stand te brengen is een 
mspirerend programma. Aan het congres wil ik 
vragen om mij een kans te geven.

01
02
03
04
05
06
07
08

09

10 

11

12
13
14

DE WIJK, R 
ROB
14-08-54 te Dordrecht 
HAZELAARLAAN 5 
2267 BH LEIDSCHENDAM 
070-3999886 
rdewijk@xs4all nl
defensie-ambtenaar gedetacheerd bij Instituut 
Clmgendael
94 - nu voorzitter afdelmg Leidschendam 
94 - nu lid werkgroep buitenland 
94 - 95 voorzitter SWB-werkgroep meuwe 

pnonteiten in het buitenlands beleid 
97 - nu lid redactie "Internationale Spectator"
96 - nu lid hoofdbestuur Atlantische Commis

sie
96 - nu lid hoofdbestuur Europese Bewegmg 

Nederland 
nee
Tweede Kamer 94
Gezien mijn ervanng op het gebied van buiten
lands- en defensiebeleid, denk ik een constructie- 
ve bijdrage te kunnen leveren aan de totstandko- 
mmg van het meuwe verkiezmgsprogramma Het 
hdmaatschap van deze commissie is bovendien 
een logisch gevolg op mijn activiteiten binnen D66 
tot nu toe

Rapportage congres 66

ARM 66.8002 XTC
Tijdens een algemeen overleg op 18 februan 1998 over 
de voortgangsrapportage Drugbeleid heeft Roger van 
Boxtel bij de bewindslieden aandacht gevraagd voor de 
wens van het D66-congres, om de mogelijkheden te 
onderzoeken om bij geweldsdelicten en overtredingen in 
het verkeer mensen op hun urine te kunnen testen, 
tenemde te achterhalen of sprake is geweest van het 
gebruik van XTC dan wel van aanverwante produkten. De 
minister van Justitie heeft toegezegd na te zullen gaan 
welke mogelijkheden er zijn om bij geweldsdelicten en bij 
verkeersovertredingen de urine van mensen te testen

ARM 66.8003 Drugsbeleid VN
Roger van Boxtel heeft er tijdens het algemeen overleg 
op 18 februari op gewezen dat het kabmet bij de 
evaluatie van de VN-verdragen die verdragen niet alleen 
moet toetsten op hun repressieve waarde, maar ook op 
hun waarde voor de volksgezondheid.
De Nederlandse delegatie heeft in de voorbereidend 
onderhandelmgen haar uiterste best gedaan om de puur 
justitifele benadering enigszms te dempen en ruimte te 
creferen voor volksgezondheidsaspecten, waardoor ook 
meer ruimte bestaat voor relativeringen en nuanceringen 
Tijdens de VN-top heeft het kabmet aangegeven dat het 
Nederlandse beleid in eerste instantie is gencht op 
gezondheid en maatschappelijk welzijn en op de 
beperkmg van de schade en de risico’s die met 
drugsverslaving gepaard gaan

ARM 66.8004 Klonen van dieren voor consumptie
De fractie heeft als standpunt mgenomen dat het klonen 
van dieren met is toegestaan, tenzij daar een 
zwaarwegend belang voor is en er geen alternatieven zijn 
om het gestelde doel te bereiken Voor de volledigheid zij 
echter vermeld dat smds de motie werd aangenomen 
door het congres in februari 1998 de Kamer niet over dit 
onden/verp heeft gedebatteerd

ARM 66.8005 Liberalisering van de energiemarkt 
Het eerste punt in de motie is opgenomen in het 
kabmetsbeleid, onder meer in het derde Nationaal 
Milieubeleidsplan (NMP 3) De regulerende 
energiebelastmg (REB) maakt deel uit van het 
regeeraccoord. Bovendien is vorig jaar in het debat over 
de nota Duurzame Energie de afspraak gemaakt tussen 
Kamer en Kabmet dat tien procent van de 
energievoorzienmg duurzaatn dient te zijn

Het tweede punt is uitgevoerd. De regulerende 
energiebelasting (REB) wordt gebruikt om 
energiebesparmgsprojecten mee te fmancieren.
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ACTUELE POLITIEKE MOTIES
verzoeken de Tweede Kamerfractie D66

in stemming het in behandelmg nemen van alle - deze opvattmg over te brengen aan de betreffende
Actuele Politieke Moties, zoals bewmdslieden
hieronder weergegeven

en gaat over tot de orde van de dag.

APM APM 67.8000 HB’

mdieners
woordvoerder
onderwerp

M Loonen en zeven anderen 
Maria Loonen
BETUWELIJN, AANLEG NOORD- 
TAK

APM APM 67.8001 HB

mdieners
woordvoerder
onderwerp

M Loonen en zeven anderen 
Marian Louppen-Laurant 
CHECK BETUWELIJN

Het congres van D66 op 21 november 1998 bijeen te 
Gouda,

Het congres van D66 op 21 november 1998 bijeen te 
Gouda,

overweqende dat
- sedert het besluit tot aanleg van de Betuwelijn een 

aantal zaken zich anders dan voorzien hebben 
ontwikkeld, te weten
* het ontbreken van "flankerend beleid" gericht op 

het duurder maken van het transport over de 
weg (voorwaarde commissie Hermans voor de 
aanleg),

* lagere groeicijfers van het contamervervoer 
vanuit de Rotterdamse haven,

* meuwe en grotere mogelijkheden van transport 
over water;

* onzekerheid over de financienng/totstandkommg 
van de aansluitende Duitse railverbindmg,

voorts overweqende dat
- de Tweede Kamer bij het besluit van de Betuwelijn, 

nadrukkehjk als voorwaarde heeft gesteld dat dit 
gepaard zou gaan met de aanleg van een Noord- 
tak en tevens dat de tijdspanne tussen de aanleg 
van de Betuwelijn en de Noordtak zo klem mogehjk 
zou moeten zijn;

constaterend dat
- er maatschappehjk onrust en twijfel bestaat t a v 

de aanleg van de Noordtak, aangezien van njkszij- 
de uitspraken daarover uit de weg worden gegaan,

spreken als hun menlnq uit dat
- burgers mogen verwachten dat de overheid zich 

aan haar afspraken houdt en deze desgevraagd 
ook opnieuw bevestigt,

- zekerheid dient te worden geboden, dat de Noord
tak ook daadwerkehjk en tijdig zal worden aange- 
legd,

- mdien deze zekerheid met wordt geboden, de aan
leg van de Betuwelijn vanaf Kijfhoek tot nader 
order dient te worden gestaakt,

overweqende dat
- sedert het besluit tot aanleg van de Betuwelijn een 

aantal zaken zich anders dan voorzien hebben ontwik
keld, te weten;
* het ontbreken van "flankerend beleid" gericht op 

het onaantrekkelijk maken van het transport over 
de weg (voorwaarde commissie Hermans voor de 
aanleg),

* lagere groeicijfers van het contamervervoer vanuit 
de Rotterdamse haven;

* nieuwe en grotere mogelijkheden van transport 
over water,

* onzekerheid over de komst van de Noordtak,
* onzekerheid over de financiermg/totstandkommg 

van de aansluitende Duitse railverbindmg,

voorts overweqende dat
- deze ontwikkelingen voor acht hoogleraren aanleidmg 

zijn te waarschuwen voor een histonsche tout mdien 
de overheid vasthoudt aan de aanleg van de Betuw^ 
lijn,

- de voorziene verdere stijgmg van de aanlegkosten de 
ondergrondse variant nadrukkehjk als financieel con- 
currerend m beeld brengt,

van oordeel dat
- deze ontwikkelingen de vraag opwerpen of de aanleg 

van de Betuwelijn, onder deze omstandigheden en op 
dit moment, nog gewenst en verantwoord is;

spreken als hun oordeel uit dat
- het gewenst is dat het Centraal Plan Bureau een 

laatste check uitvoert t.a v nut en noodzaak van de 
aanleg van de Betuwelijn vanaf Kijfhoek tot de Duitse 
grens,

verzoeken de Tweede Kamerfractie D66
- deze wens over te brengen aan de verantwoordelijke 

bewmdslieden
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en gaat over tot de orde van de dag.

ARM ARM 67,8003 HB.

mdieners
woordvoerder
onderwerp

Voorschoten, AV 
B. Jagt
WATERSCHARSVERKIEZINGEN 
1999 IN ZUID-HOLLAND

Net congres van D66 op 21 november 1998 bijeen te
Gouda,

overweqende dat
- voortgezette deelname van D66-ers in besturen en 

colleges van direct gekozen volksvertegenwoordi- 
gers prioriteit heeft voor een politieke party die 
geloofwaardig en overtuigend wil zijn,

constaterende dat
- smds 1995 D66-ers zittmg hebben gehad in de 

waterschapsbesturen, maar dat deelname van 
D66-ers aan die besturen in 1999 onzeker en on- 
bepaald wordt, omdat zonder steun de D66-leden 
in de waterschappen in Zuid-Holland met tot een 
verkiezingsprogramma en een verkiezingscampag- 
ne kunnen komen;

van menmq dat
- droge voeten en schoon water tot de noodzakelijke 

behoeften behoren in Nederland, dat vanwege de 
actualiteit van wateroverlast en aanzienlijke scha- 
de, van toekomstige nsico's in dat opzicht, van 
noodzakelijke investenngen in milieu, dijken, bag- 
geren, waterbergmg het belang van directs verkie- 
zmgen groot is,

- de directs verkiezmgen in Zuid-Holland ervanngs- 
gegevens leveren voor volgende verkiezmgen 
elders in Nederland;

- het bij de waterschapsverkiezmgen in Zuid-Holland 
van apnl 1999 gaat om 3,5 miljoen kiezers, waarbij 
het belang zo groot wordt geacht dat o a het Mi
nisters van Bmnenlandse Zaken de telefomsche 
en schnftehjke verkiezmgen sponsort met het oog 
op toekomstige referenda;

overweqende dat
- de bestuurslaag onder de provmcies bestaat uit 548 

gemeenten en 66 waterschappen, waarvan de bestu
ren en colleges democratisch gekozen dienen te 
worden;

- directs verkiezmgen geschieden via lijsten,
- de waterschappen hierop een uitzondermg zijn, omdat 

daar nog steeds een personenstelsel geldt;

constaterende dat
- smds 1995 D66-ers zittmg hebben gehad m de water

schapsbesturen, maar dat de effectiviteit van functio- 
neren, besluitvorming en verkiezingen wordt belem- 
merd door het personenstelsel,

- door het personenstelsel controls op het beleid door 
de kiezers evenals het aanbieden van refele beleids- 
keuzes door de kandidaten bij de verkiezingen met 
mogehjk is;

- bij de Ume van Waterschappen en een toenemend 
aantal besturen de bezwaren van het personenstelsel 
leiden tot een groeiende voorkeur voor een hjstenstel- 
sei,

- door de huidige gang van zaken het personenstelsel 
leidt tot een oververtegenwoordiging van de agran- 
sche sector, ofschoon het merendeel van de lasten 
door de burgers wordt gedragen,

- in de memorie van antwoord bij de Waterschapswet 
de mogelijkheid van een hjstenstelsel expliciet is ge- 
noemd, maar dat bij de thans voorgestelde wijziging 
van de Waterschapswet (TK ’98’99-26235 nrs 1-3) het 
personenstelsel wordt gehandhaafd onder toezeggmg 
van nadere studie in een onbepaalde toekomst,

van meninq dat
- directs verkiezmgen bij een lagere overheid zonder 

controlemogelijkheid door kiezers en zonder reels 
keuzes voor kiezers onjuist zijn;

verzoekt het Hoofdbestuur
- voor 26 november 1998 te bevorderen dat door de 

thans in behandelmg komende wetswijziging in de 
Waterschapswet bij waterschapsverkiezmgen het 
hjstenstelsel wordt mgevoerd

en gaat over tot de orde van de dag.

verzoekt het Hoofdbestuur 
- op korte termijn orgamsatonsche en fmanci^le 

maatregelen te nemen, waardoor een effectieve 
verkiezmgscampagne m de waterschappen van 
Zuid-Holland in apnl 1999 kan worden gevoerd

en gaat over tot de orde van de dag.

ARM ARM 67.8002 HB.

mdieners
woordvoerder
onderwerp

Voorschoten, AV 
B Jagt
WATERSCHARSVERKIEZINGEN 
EN WETSWIJZIGING

Het congres van D66 op 21 november 1998 bijeen te 
Gouda,

ARM ARM 67.8004 HB.

mdieners . G. Bosch e.a
woordvoerder G. Bosch
onderwerp BEPERKING VLIEGVERKEER

Het congres van D66 op 21 november 1998 bijeen te
Gouda,

overweqende dat
- tengevolge van de sterke groei van het vliegverkeer 

de overlast rond luchthavens hand over hand toe- 
neemt;

- de groei van de luchtvaart mede veroorzaakt wordt 
door de belastingvrijstelling op kerosme en vliegtic- 
kets;

- deze "relatieve subsidie" ten opzichte van andere 
vormen van transport concurrentievervalsend werkt,

- door de lags vliegtarieven er oneigenlijke vervoers-
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stromen plaatsvinden,
- wij zo onze eigen overlast subsidiferen;
- de beperkmg van het vliegverkeer gezocht moet 

worden in het terugdnngen van de minst urgente 
en minst noodzakehjke vluchten, in plaats van met 
een bruto volumebeleid;

- een aanvaardbaar niveau van het vliegverkeer, 
zowel kwalitatief als kwantitatief, bevorderd kan 
worden door een zorgvuldige dosering van ge- 
noemde belastingen,

- op deze mamer schadeclaims van andere maat- 
schappijen voorkomen kunnen worden,

verzoekt het Hoofdbestuur
- zulke belastingen bespreekbaar te maken en te 

bevorderen

en gaat over tot de orde van de dag

APM APM 67.8005 MB’

indieners
woordvoerder
onderwerp

Luc van der Wal en 7 anderen 
Luc van der Wal 
TOEKOMST NEDERLANDSE 
LUCHTVAART

Het congres van D66 op 21 november 1998 bijeen te 
Gouda,

overweqende dat
- in het regeerakkoord van PvdA, WD en D66 is 

afgesproken dat ons land (voldoende en tijdig) 
ruimte zal bieden aan een beheerste groei van de 
luchtvaart,

- op korte termijn door regenng en parlement beslui- 
ten zullen worden genomen over de toekomst van 
de Nederlandse luchtvaartmfrastructuur,

van oordeel dat
- na het bekend worden van de onderzoeksrappor- 

ten die ter voorbereidmg van deze besluiten zijn 
uitgebracht, actualiseren en verder uitwerken van 
het partijstandpunt van D66 op dit punt gewenst is,

soreekt uit dat
- bij het komen tot besluiten over de toekomst van 

de Nederlandse luchtvaart-mfrastructuur van de 
volgende punten moet worden uitgegaan
* de keuze voor ontwikkelmg van Schiphol als 

mamport-luchthaven,
* de samenhang tussen de activiteiten op en rond 

de luchthaven leidt tot een voorkeur voor hand- 
haven van die activiteiten op een lokatie,

* de ongewenstheid van uitbreidmg van het ge- 
bied waar de burgers ernstige hinder ondervm- 
den van luchtverkeer;

* de ongewenstheid van een tijdelijke overloop- 
luchthaven in Flevoland of elders vanwege de 
sterke verstonng van de ruimtehjke ontwlkkeling 
in het betreffende gebied,

* een beleid dat zich moet nchten op concentrate 
van het geluid op en om het luchthaventerrein 
zelf en het voorkomen van uitbreiding van de 
hinder in een groter gebied rond de luchthaven;

* het beperken van de hinder door herindeling

van het banenstelsel een middel is voor hand
having van Schiphol op de huidlge lokatie en ook, 
onder voorwaarden, voor vergroting van capaciteit,

* het aan de bewoners van de meest gehlnderde 
gebieden direct rond de luchthaven aanbieden van 
goede mogelijkheden om een andere woonplaats 
te kiezen, kan onderdeel zijn van een oplossing,

* het door regenng en parlement in de juiste nchting 
sturen van het proces met het stellen van duidelij- 
ke, bruikbare milieu-normen,

* de thans bekende mogelijkheden voor ontwlkkeling 
van Schiphol zelf (aanleg van de 5e baan, aanleg 
van een parallelle Kaagbaan onder gelijktijdige slui- 
tmg van Aalsmeerbaan en Schiphol-Oostbaan en 
terugdringen van gebruik van de Buitenveldert- 
baan) voldoende ruimte bieden op middellange

' termijn voor het accommoderen van voor onze 
economie gewenste groei bmnen aanvaardbare 
miheugrenzen;

* geen ongebreidelde groei ook indien voor de lan-
gere termijn zou worden gekozen voor nadere 
studie naar aanleg van een luchthaven op een 
eiland in zee. Bij nadere studies naar de mogelijk
heden van zo’n eiland moeten heldere criteria voor 
groei en omvang worden gesteld; ;

* de effecten van investeren van middelen in lucht- 
haveninfrastructuur moeten worden afgewogen 
tegen investeren van die middelen in hogesnel- 
heidslijnen als vervangmg van luchtverkeer over 
korte afstanden;

verzoekt het Hoofdbestuur om 
- aan deze congresuitspraak algemene bekendheid te

geven

en gaat over tot de orde van de dag.

APM APM 67.8006 HB-

indieners Leo Stoter en anderen
woordvoerder Leo Stoter
onderwerp MAATSCHAPPELIJKE ERVARING

Het congres van D66 in vergadenng bijeen op 21 nover
ber te Gouda,

van menmq dat
- maatschappelijke ervanngen van leden te weimg aan 

bod komen in de besluitvormmg van de partij op alle 
niveaus,

overweqende dat
- die ervanngen van wezenlijke betekems zijn; 

draaqt het hoofdbestuur op
- vergaande maatregelen te treffen om de mformatie 

over dergelijke ervaringen boven tafel te krijgen

en gaat over tot de orde van de dag.
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ARM ARM 67.8007 HB;

mdieners Leo Stoter en anderen
woordvoerder : Leo Stoter
onderwerp INSPRAAKSTARTPUNT

Met congres van D66 in vergadenng bijeen op 21 
november te Gouda,

van meninq dat
- inspraak van burgers dikwijls als sluitpost wordt be- 

schouwd die pas aan de orde komt als de beslui- 
ten nagenoeg genomen zijn;

vaak inefficient en Inadequaat wordt beantwoord,

overweaende dat
- op deze wijze de bevolkmg het vertrouwen in de politie 

nog verder verliest,

verzoekt de Tweede Kamerfractie om
- te bevorderen dat meer zorgzaam ’blauw’ op de 

poiitiebureaus aanwezig is - ook’s avonds en’s 
nachts - om de vragende burger van dienst te kunnen 
zijn

en gaat over tot de orde van de dag

overweaende dat
- ter vergroting van het draagvlak voor besluiten het 

aan te bevelen zou zijn burgers in een zo vroeg 
mogelijk stadium in de besprekmgen te betrekken,

verzoekt de raadsfracties van D66
- de samenspraak tussen bestuur en maatschappij 

inspraak niet als sluitpost maar als startpunt te 
behandelen

en gaat over tot de orde van de dag.

ARM ARM 67 8008 HB;

ARM ARM 67.8010 HB'

mdieners
woordvoerder
onderwerp

Leo Stoter en anderen 
Leo Stoter
INFORMATIE OVER GEDOOGBE- 
LEID

Het congres van D66 in vergadenng bijeen op 21 novem
ber te Gouda,

van meninq dat
- gedoogbeleid op diverse terreinen tot grote onduide- 

lijkheden leidt,

mdieners Leo Stoter en anderen
woordvoerder Leo Stoter
onderwerp VERANTWOORDINGSPLICHT

VOOR AMBTENAREN

Het congres van D66 in vergadenng bijeen op 21 
november te Gouda,

van meninq dat
- ambtenaren op alle mveaus uitspraken kunnen 

doen of handelingen vernchten waarvoor met zij 

zelf maar hun politieke bazen de verantwoordelijk- 
heid dragen,

overweaende dat
- op deze wijze te gemakkehjk ernstige fouten kun

nen worden gemaakt;

overweaende dat
- niemand gebaat is bij onduidelijkheid,

vrezende dat
- wanneer er niet gekeken wordt naar de effecten van 

gedoogbeleid op de belevingswereld van mensen, dat 
die mensen dan zelf de grenzen van het beleid gaan 
vaststellen;

draaqt de Tweede Kamerfractie op
- alle gedoogbeleid van voldoende informatie daarom- 

heen te voorzien

en gaat over tot de orde van de dag

ARM ARM 67.8011 HB.

verzoekt de Tweede Kamerfractie 
- te bevorderen dat er gezocht wordt naar een mo- 

gelijkheid van een vorm van verantwoordmgsplicht 
voor ambtenaren (een oud D66-adagium)

en gaat over tot de orde van de dag

indieners
woordvoerder
onderwerp

Leo Stoter en anderen 
Leo Stoter
TEGENSTRIJDIGE INFORMATIE EG

Het congres van D66 in vergadenng bijeen op 21 novem
ber te Gouda

ARM ARM 67.8009 HB

mdieners
woordvoerder
onderwerp

Leo Stoter en anderen 
Leo Stoter
ZORGZAAM ’BLAUW

Het congres van D66 in vergadenng bijeen op 21 
november te Gouda,

van meninq dat
- de vraag om hulp van de burgers aan de politie

van meninq dat
- wij worden overspoeld met tegenstnjdige informatie 

over de gevolgen van de ontwikkeling van de Europe- 
se Gemeenschap;

overweaende dat
- dwaling en onwetendheid schadelijk zijn;

verzoekt de verantwoordeliiken in de partii D66 om
- nog v66r de Europese verkiezingen haar leden te 

informeren over de goede en slechte effecten van de 
ontwikkeling van de Europese Gemeenschap
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en gaat over tot de orde van de dag onderwerp AANPASSINGASIELBELEID

APM APM 67.8012 HB:
Het congres van D66 in vergadenng bijeen op 21 
november 1998 te Gouda,

mdieners Leo Stoter en anderen
woordvoerder Leo Stoter
onderwerp . ELECTRONISCHEAFHANDELING

Het congres van D66 in vergadering bijeen op 21 
november te Gouda,

van meninq dat
- in onze maatschappij steeds meer zaken 

elektromsch worden afgeregeld;

voorts van meninq dat
- het tijdperk van ’big brother1 die achter het scherm 

ons doen en laten gadeslaat reeds is aangebroken,

overweqende dat
- rnensen met in marionetten moeten veranderen,

verzoekt het Hoofdbestuur om 
■ de randvoorwaarden met betrekking tot ’elektroni- 

sche afregelmg’ breed bespreekbaar te maken 
bmnen en buiten de partij

en gaat over tot de orde van de dag

APM

indieners
woordvoerder
onderwerp

APM 67 8013 HB'

Leo Stoter en anderen 
Leo Stoter
BIOLOGISCHE REINIGING

Het congres van D66 in vergadering bijeen op 21
november te Gouda,

van meninq dat
- te veel orgamsche matenalen met synthetische 

producten geremigd worden,

voorts van meninq dat
- op die mamer te veel geld wordt besteed om water 

te zuiveren voor het aan het milieu kan worden 
teruggegeven,

overweqende dat
- dif geld effectief kan worden gebruikt ter verbete- 

rmg van de leefomgeviijg,

verzoekt de Tweede Kamerfractie om
- tnilieuvnendelijke en biologische remiging hoog op 

de nationale agenda te plaatsen

en gaat over tot de orde van de dag

APM

indieners

woordvoerder

APM 67 8014 HB

overweqende dat
- het meuwe kabinet beslofen heeft in de komende 

regeerpenode het asielbeleid op zijn agenda te zetten 
en waar nodig verandenngen voor de bestaande 
wetgeving en praktijk voor te stellen;

constaterende dat
- mmiddels in de Tweede Kamer een discussie op gang 

is gekomen die raakt aan wetgevmgs- en 
implementatievraagstukken;

van meninq dat
- dit een goed moment is ook andere aspecten van het 

asielbeleid die in een integrale discussie aan de orde 
dienen te komen, te belichten;

voorts constaterende dat
- het huidige asielbeleid ertoe leidt dat uitgeprocedeerde 

asielzoekers die, in ieder geval ten dele buiten hun 
eigen schuld, technisch onverwijderbaar zijn door de 
Nederlandse overheid uiteindelijk aan hun lot worden 
overgelaten;

eroo wnzende dat
- dit beleid in de praktijk betekent dat de overheid deze 

personen veroordeelt tot een bestaan in de illegaliteit;

concluderende dat
- dit beleid mhumaan is en geen enkele bijdrage levert 

aan de oplossmg van het probleem van technisch 
onverwijderbaarheid,

er tevens op wnzende dat
- D66 voorstander is van het verlenen van een perma- 

nente verblijfsvergunnmg aan asielzoekers die 3 jaar 
na het verknjgen van een status nog steeds in Neder
land verblijven,

spreekt uit dat
- technisch onverwijderbare asielzoekers voorlopig 

moeten worden opgevangen in asielzoekerscentra;
- de Nederlandse overheid de onderhandelmgen met 

landen van herkomst dient te contmueren met als doel 
deze personen alsnog te verwijderen;

- technisch onverwijderbare asielzoekers die al langer 
dan dne jaar geleden zijn uitgeprocedeerd een perma- 
nente verblijfsvergunnmg dienen te knjgen,

- het kabinet actief en creatief moet zoeken naar een 
constructieve en humane oplossing voor dit probleem 
op de langere termijn,

draaqt de Tweede Kamerfractie op
- dit standpunt in te brengen in de integrale discussie 

over asielbeleid

en gaat over tot de orde van de dag

Suzanne Bakker, Mark Giebels en 
anderen
Suzanne Bakker
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